
Професор Йосиф КОНТА:

„ЕДИН МАЛЪК ЗАЛЦБУРГ 
НА БАЛКАНИТЕ

1ь...счи и1 21) ПЬ1м гь&> ИД 
вал в Русе на фестивала 
„Мартенски музикални дни“. 
Дирижирал съм тук Симфо 
ничния оркестър на Свобод 
ното румънско радио и теле
визия, други румънски фор
мации, а и много пъти съм 
канен като гост. Познавам 
програмата на фестивала от 
самото начало, следя тенден 
циите на неговото развитие. 
Снощи (бел. ред. — интер
вюто е направено в петък 
сутринта) споделих пред ор 
ганнзаторите моето мнение за 
„Мартенските музикални дни“, 
а то бе подкрепено н от ор 
ксстрантите — че ние вина 
ги с радост и удоволствие 
се включваме в реализацията 
на фестивала и идваме в Ру 
се. Той е един малък Залц
бург на Балканите. Фестива 
лът има наистина междуна
роден престиж, тъй като мно 
го формации, солисти, дири 
генти от различни страни, да 
же бих казал от цял свят, 
знаят, че в Русе се прави 
музикален форум с голям ав 

торитет. Но в разговори с ке 
леги винаги сме констатира
ли общото си съжаление, че 
все още нямате концертна за 
ла. Има традиции, има пуб 
лика, а зала — не...

Имам едно предложение 
към организаторите на фести 
вала. По света такива прес 
тижнн форуми обикновено се 
съчетават с паралелно проти 
чащ конкурс — за певци илн 
инструменталисти. След за
вършването му лауреатите се 
включват във фестивала. Пом 
ня, че навремето в Русе съ 
що се правеше вътрешен кон 
курс. Аз бях в състава на 
журито, когато Минчо Мин
чев спечели първа награда. 
Моето предложение е да се 
възстанови тази практика. 
Конкурсът може да се пра 
ви в друга зала — на опера 
та например.

Що се отнася лично до 
мен, чрез в. „Дунавска прав 
да“ русенската публика ме 
познава и затова ще кажа 
няколко думи за новостите. 
От 5 години работя и в тур 
ския град Измир, където съз 
дадох един млад оркестър, 
който за радост вече има 
международни изяви н спече 
ли авторитет. Най-близките 
ми планове са свързани с гос 
туване в САЩ, където ще 
реализирам концерти с Фила
делфийската филхармония. Те 
зи концерти бяха временно 
отложени заради събитията 
у нас и затварянето на гра 
ниците. След това имам анга 
жимент в Япония. През юли 
и август със Симфоничния ор 
кестър на Свободното румън 
ско радио и телевизия ще 
направим турне в Сицилия к 
Северна Италия.


